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ŽALMAN A SPOL V ROKYTNICI
Jak už jsme předeslali v říjnovém vydání HK, přijela v pátek 16.11. do 
Rokytnice koncertovat skupina Pavla Lohonky Žalmana. Přestože bylo 
před koncertem málo času, pan Lohonka ochotně souhlasil s krátkým roz-
hovorem.
z Jaká byla cesta sem do hor?
Dobrá, byla dobrá. Bál jsem se trošku, ale silnice byly v pohodě, my jez-
díme vždycky trochu dřív, když je takové počasí, hlavně v zimních měsí-
cích, abychom skutečně přijeli včas, aby nebyl nějaký problém, nemáme 
rádi, když jezdíme na poslední chvíli.
z Už jste tu v Rokytnici někdy byl ať už koncertně nebo soukromě?
Já si myslím, že jsem tu poprvé v životě.
z A v Orlických horách?
V Orlických horách trošku ano, kdysi dávno jsme jezdili se stopákama 
do Deštné.
z Jak často vystupujete?
Dneska budeme zrovna o tom hovořit, protože máme 10 let výročí s touto 
sestavou, v podstatě vystupujeme v průměru tak desetkrát za měsíc.
z Co Vás přivedlo k hudbě? Rodiče nebo k ní tíhnete od dětství 
sám?
Je to od dětství, můj děda byl venkovský muzikant, tak se hodně zpívalo, 
já jsem zpíval rád už jako malej kluk. V té době jsme ještě neměli televizi, 
jenom rádio, takže celá naše rodina nám zpívala, to je právě to, že dnešní 
rodiče dětem moc nezpívají. Jako třeba na jižní Moravě, tam se jim věnují. 
Ale dneska děti sedí u počítačů a to je špatný … 
z Jaký byl Váš první hudební nástroj?
Housle, chodil jsem do houslí.
z Umíte do dneška hrát?
Ne (smích).
z Od muziky jste se dostal k pohádkám, povídkám, autobiografi i 
(Hastrmánek Žouželka, Ráno bylo stejný - povídky z mého života -
pozn. red.), máte ještě další plány v jiných oblastech umění?
Dělali jsme také televizní hudební fi lm, napsal jsem scénář na něj, v pod-
statě bych možná dokázal napsat scénář na televizní fi lm, to bych dokázal, 
jsou to takové mimopracovní záležitosti, ale zatím není čas.
z Máte ještě jiné koníčky kromě hudby?
Můj koníček je, že rád vařím. Svoji přítelkyni nepustím k vaření vůbec, 
naučil jsem se vařit úplně všechno. Nejenom speciality, ale i úplně oby-
čejná jídla, knedlíky, omáčky, všechno, co existuje, to mě baví. Potom 
relaxuji na chatě a občas si také zatruhlařím.
z Skládáte lehce nebo je to dřina? 
Tak to není dřina, kdyby to byla dřina, tak by to bylo na těch písničkách 
vidět, že je to vydřený. Je to takový zvláštní proces, o kterém se těžko 
povídá, ono to přijde. Je období, kdy nenapíšete vůbec nic, je to takové 
hluché období, jindy se třeba rozepíšu a napíšu za půl roku šest sedm pís-
niček.
z Co Vám jde lépe, hudba nebo texty?
Jednodušší je hudba, ta mi jde líp než texty.

z Jakou máte ještě rád muziku, kromě té vaší?
Nemám rád takové ty chemické muziky, jako je techno a takové ty počí-
tačové ... pokud za tím není člověk, tak ... rád poslouchám jazz i novější 
věci, různé trendy. Třeba neposlouchám dechovku, ale rád si při ní zatan-
čím na nějaké venkovské zábavě.
z Co je vaší největší inspirací?
Život. To máte inspirací na písničky ... Je deset témat, ty se neustále opaku-
jí, v různých obdobích života ... to znamená -jinak se člověk dívá na lásku 
ve dvaceti, jinak ve čtyřiceti a jinak v šedesáti a na různé samozřejmě věci 
člověk má jiné názory. Ta témata se opakují, mám rád lidové písně, hodně 
jsem také vycházel z tradice lidových písní, tam je největší inspirace, tam 
je takové to krásné zázemí, na které se vždycky člověk může spolehnout.

Děkujeme  za rozhovor, a přejeme plno dalších muzikantských úspěchů a 
někdy snad v Rokytnici opět na shledanou.
   Mezi písněmi měl hlavní slovo vtipálek skupiny Petr Novotný, kte-
rý bavil přítomné diváky různými poznatky a průpovídkami. Dozvěděli 
jsme se například, že za 10let působení kapely pánové zestárli a zpěvačka 
Jindřiška Brožová zkrásněla, členové skupiny 1000krát nespali ve svých 
postelích, že absolvovali 1159 vystoupení, že byli 32krát v zahraničí, z 
toho 32krát na Slovensku, že nahráli 5 alb, jedno DVD, natočili fi lm, 
občas se objevili v televizi, ale ne v normálním vysílacím čase, na českých 
silnicích zničili 7 aut, 3krát se rozvedli a 3krát absolvovali svatbu, zpěvač-
ka vypotřebovala 4,5kg kosmetických přípravků a P. Novotný snědl 2210 
oříškových tatranek. Zajímavé bylo zjištění, že celý repertoár skupiny je o 
tom, že dívka miluje a touží po chlapci, čeká na něho, on však o tom neví. 
Co říci závěrem? Že se publikum dobře bavilo, občas si i pobrukovalo a že 
všichni odcházeli s pohlazeným srdíčkem i duší.                                    pa 
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ROKYTNICE
Kompletní Usnesení rady města je uvedeno 

na internetových stránkách města www.rokytnice.cz 
nebo k nahlédnutí na podatelně MěÚ.

Body z jednání rady města dne 29.10.2007 a 12.11.2007 – zkrácený 
výpis
z MŠ – žádost o povolení výjimky z počtu dětí
Rada města schvaluje žádost o povolení výjimky z počtu dětí ve třídě 
mateřské školy stanoveného ustanovením § 2 odst. 2 vyhlášky MŠMT 
č. 14/2005 Sb., v platném znění, o předškolním vzdělávání dle před-
loženého návrhu
z Výroční zpráva ZŠ Rokytnice v O.h. 
Rada města bere na vědomí Výroční zprávu o činnosti školy ve škol-
ním roce 2006/2007
z MSB – oznámení o volných nebytových prostorech v čp. 4
Rada města bere na vědomí oznámení MSB o volných nebytových 
prostorech v čp. 4 – 3. nadzemní podlaží
z Vyhlášení veřejné zakázky na komunální služby města Rokyt-
nice v O.h. 
Rada města schvaluje: 
a) vyhlášení podlimitní veřejné zakázky na „Služby pro Město Rokyt-
nice v Orl. h.– údržba veřejných prostranství, údržba komunikací“ 
podle zákona č. 137/2006 Sb., zákon o veřejných zakázkách (dále 
jen zákon) na základě výzvy včetně zadávací dokumentace, která  je 
přílohou zápisu
b)obeslání firem v rámci veřejné zakázky:
  - Komunální služby s.r.o., Pod Vyšehradem 13, 561 64 Jablonné nad 
Orlicí
  - Služby města Týniště nad Orlicí, Za Drahou 987, 517 21 Týniště 
nad Orlicí
  - SELKA a.s., 517 61 Rokytnice v Orlických horách
  - CENTEP, spol. s r.o., Kasárna ev.č.50, 517 61 Rokytnice v Orlic-
kých horách
  - FARMA ORLICE o.p.s., Bartošovice v Orlických horách 84, 517 
61 Rokytnice v Orlických horách
z Návrh smlouvy o dílo na provádění zimní údržby – Orlicko 
a.s.
Rada města schvaluje uzavřít s ORLICKO a.s. Smlouvu o dílo na 
zajištění zimní údržby místních a účelových veřejně přístupných 
komunikací v Nebeské Rybné dle plánu zimní údržby na období 
2007/2008. Návrh smlouvy je přílohou zápisu.
z Smlouva o poskytnutí finančního příspěvku – projekt biood-
pad
Rada města schvaluje uzavřít v rámci financování projektu s názvem 
„Zavedení separování bioodpadu ve městě Rokytnici a obcích ve 
svozovém regionu“  smlouvy  o poskytnutí finančního příspěvku  na 
realizaci  projektu s jednotlivými obcemi svozového regionu dle před-
loženého návrhu smlouvy, který  je přílohou zápisu.
z Smlouvy o výpůjčce – nádoby na bioodpad do domácností

Rada města schvaluje: 
a) uzavřít v rámci realizace projektu s názvem „Zavedení separování 
bioodpadu ve městě Rokytnici a obcích ve svozovém regionu“ smlou-
vy o výpůjčce s jednotlivými občany města (společnými plátci za 
domácnost) dle předloženého návrhu smlouvy, který  je přílohou 
zápisu.
b) předběžný seznam  občanů města (společných plátců za domác-
nost) dle předloženého návrhu, který je přílohou zápisu.
z Nabídka služby Radiobus
Rada města bere na vědomí informaci starosty o jednání se spol. 
AUDIS BUS o možnosti zavedení služby Radio Bus v oblasti Rokyt-
nicka.
z Smlouva s Centrem kultury Gminy Kladsko
Rada města zplnomocňuje starostu k podpisu Smlouvu o spolupráci 
mezi Městem Rokytnice v O.h. a Centrem kultury Gminy Kladsko dle 
předloženého návrhu, který je přílohou zápisu.
Rada města doporučuje Zastupitelstvu města schválit předmětnou 
smlouvu a tím potvrdit její platnost a závaznost pro město.
z Využití prostor  čp.97 
Rada města bere na vědomí  informaci starosty o možnosti dalšího 
využití části budovy čp.97.
Rada města schvaluje zveřejnit záměr pronajmout nebytové prostory 
2. nadzemního podlaží a 3. nadzemního podlaží – podkroví v budově 
čp.97 na náměstí T.G.Masaryka v k.ú. Rokytnice v Orlických horách 
předem známému zájemci.
z Projekt Czech POINT -  asistované místo pro komunikaci obča-
na s veřejnou správou
Rada města schvaluje zapojení MěÚ Rokytnice v Orlických horách do 
projektu Czech POINT - asistované místo pro komunikaci občana s 
veřejnou správou  dle Usnesení vlády ČR 1224 ze dne 29.10.2007.

TURISTICKÉ INFORMAČNÍ CENTRUM
 ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCH

MĚSTSKÉ INFORMAČNÍ 
A KULTURNÍ STŘEDISKO

Provozní doba pro veřejnost od 27.12.2007 do 23.3.2008

Pondělí: 9.00 – 12.00 13.00 – 16.00 hodin
Úterý: 9.00 – 12.00 13.00 – 16.00 hodin
Středa: 9.00 – 12.00 13.00 – 16.00 hodin
Čtvrtek: 9.00 – 12.00 13.00 – 16.00 hodin
Pátek: 9.00 – 12.00 13.00 - 16.00 hodin
Sobota: 9.00 – 12.00 13.00 – 16.00 hodin
Neděle: ZAVŘENO

Kontakt:
TIC, Nám. T.G.Masaryka 4

517 61 Rokytnice v Orlických horách
Tel./fax: + 420 494 595 326, + 420 494 379 023

e-mail: info-service@rokytnice.cz, www.rokytnice.cz



Z PRACOVNÍHO KALENDÁŘE VEDENÍ MĚSTA: LISTOPAD 2007
  1.11. starosta města se zúčastnil slavnostního zahájení provozu městské  
 knihovny v nových prostorách domu služeb.
  2.11. starosta města se zúčastnil konference o obnovitelných zdrojích  
 energie při využití spolupráce zemědělců samospráv a domácností  
 v praxi, která se konala v obci  Havlovice u Trutnova.
  3.11. starosta města se zúčastnil jednání společné česko-polské pracovní  
 skupiny pro oblast kultury v Kladských Oldřichovicích v Polsku.
  5.11. starosta města se setkal s jednatelem společnosti Audisbus s.r.o.  
 p.Cedidlou, s kterým projednával možnost zavedení služeb  
 Radiobusu od r.2008 v oblasti Rokytnicka.
  6.11. starosta města jednatel se zástupcem spol. Citelum a.s. o posílení  
 veřejného osvětlení na místní komunikaci vedoucí do Dolního  
 sídliště v souvislosti s připravovanou přeložkou silnice III. třídy  
 č.31910 od žel.nádraží k Ústavu sociální péče v r. 2008. 
  6.11. starosta města se zúčastnil česko-polské koordinační schůzky  
 v Bartošovicích v souvislosti se zahájením oprav starého   
 hraničního mostu na Divoké Orlici z Bartošovic do Niemojówa.
  8.11.  starosta města se spolu s místostarostou a radním Mgr.Morávkem  
 zúčastnili zasedání zahraničních zastoupení agentury Czech tourism  
 v Říčkách v O.h. a v Rokytnici v O.h.
  9.11.  starosta města se zúčastnil zasedání Rady svazku DSO Region  
 Orlické hory v Rychnově n.K.

17.11. starosta města se zúčastnil česko-polského taktického cvičení  
 dobrovolných hasičů  v Orlickém Záhoří.
19.11.  starosta města se zúčastnil pravidelného zasedání Rady  
  Euroregionu Glacensis v Rychnově nad Kněžnou.
21.11.  starosta města se na pozvání Sdružení Neratov zúčastnil setkání  
 s delegací biskupů katolické církve z Indie, kteří zajišťují projekt  
 Adopce na dálku.
22.11. starosta města se zúčastnil slavnostního představení nových prostor  
 Regiocentra Nový pivovar v Hradci Králové, kam nově přesídlí  
 Krajský úřad Královéhradeckého kraje.
22.11.  starosta města jednal v Hradci Králové s ředitelem Krajského centra 
 Českých drah ing.Moravčíkem o možnostech spolupráce při  
 konání Anenské pouti v r. 2008.
23.11.  starosta města se zúčastnil setkání s polskými starosty z Mezilesí  
 a Kladské Bystřice, které pořádala ve spolupráci s Úřadem práce  
 a Euroregionem Glacensis spol. Guseppe v rámci projektu   
 získávání zaměstnanců z příhraničí Polska.
27.11.  starosta města podepsal v polském Boguszynie u Kladska smlouvu  
 o spolupráci mezi Městem Rokytnice zastoupeným Městským  
 informačním a kulturním střediskem a Centrem kultury Gminy  
 Kladsko v rámci polsko-české konference o spolupráci mezi  
 Mikroregionem Rychnovsko a Gminou Kladsko.

S VLAKEM REGIONOVA 

DO ROKYTNICE
Dle sdělení Ing.Moravčíka, ředite-
le Krajského centra Českých drah 
v Hradci Králové, zahájí  motorové 
soupravy Regionova od platnosti 
nového jízdního řádu ČD pravidel-
né jízdy pro cestující také na trati 
Doudleby nad Orlicí – Rokytnice 
v Orlických horách. Prozatím se 
s touto moderní a pro cestovaní 

pohodlnou soupravou můžete svést 
pouze o víkendech. Kdy bude ten-
to vlak nasazen na trať trvale není 
v tuto chvíli ještě známo. Regio-
nova nebude v Rokytnici žádným 
nováčkem. Poprvé nás poctila svoji 
návštěvou v r. 2006 v rámci oslav 
100 let dráhy D-V-R a letos nás 
navštívila o Anenské pouti. 

� Vlak Regionova

PROJEKT CZECH POINT
   Městský úřad Rokytnice v Orlických horách od roku 2007 posky-
tuje občanům  ověřené výstupy z informačních systémů veřejné 
správy na základě zákona č.  365/2000 Sb., o informačních systé-
mech veřejné správy a o změně některých dalších zákonů v plat-
ném znění  a prováděcí vyhlášky č.550/2006 Sb., kterou se stanoví 
seznam dalších obecních úřadů, které vydávají ověřené výstupy z 
informačních systémů veřejné správy. Těmito výstupy  jsou  proza-
tím výpisy z katastru nemovitostí – listy vlastnictví.
   V souladu se shora citovanými předpisy byl Vládou ČR schvá-
len  projektu Czech POINT, který  umožňuje vybraným obcím  zří-
dit  asistované místo pro komunikaci občana s veřejnou správou 
a zajišťovat ověřené výstupy, tj. výpisy z Obchodního rejstříku, 
Katastru nemovitostí a Živnostenského rejstříku a později v průbě-
hu roku 2008 se připravuje  rozšíření  činnosti o poskytování  výpisu 
z Rejstříku trestů. 
   Město  Rokytnice  v Orlických  horách se prostřednictvím Měst-
ského úřadu  zapojí  od 1.1.2008 do projektu Czech POINT.  Po 
tomto datu  bude MěÚ Rokytnice v Orlických horách  poskytovat 
žadatelům  výpisy  z Obchodního rejstříku, Katastru nemovitostí, 
Živnostenského rejstříku a později  i výpisu z Rejstříku trestů  na 
počkání přímo na MěÚ nebo je  žadateli zašle poštou. Vyhotovení 
Ověřených výpisů bude vyřizovat podatelna MěÚ.                          

Petr Lavrenčík, tajemník MěÚ

UPOZORNĚNÍ OBČANŮM

Upozorňujeme občany, že ve dnech 
28.12. a 31.12. 2007 bude Městský úřad 

Rokytnice v Orlických horách
 z organizačních důvodů uzavřen.

Dne 27.12. 2007 bude Městský úřad otevřen 
od 7.00 hodin – 12.00 hodin. 

Poděkování MUDr. M. Macákovi
Za dlouholetou obětavou lékařskou péči, 
kterou vždy uměl doplnit laskavým slovem.

Za oba rodiče děkujeme
J. Januš s rodinou

OD 9. 12. 2007 PLATÍ DO 
13. 12. 2008 NOVÉ AUTOBUSOVÉ 

A VLAKOVÉ JÍZDNÍ ŘÁDY.
K zakoupení v TIC Rokytnice a v Trafice u Veselé.



Město Rokytnice v Orlických horách,
náměstí Jindřicha Šimka čp.3, 517 61 Rokytnice v Orlických horách,

telefon:  494379031, elektronická podatelna E-mail: podatelna@mu.rokytnice.cz

Vyhlašuje výběrového řízení na pozici:

Zájemce, se kterým bude uzavřena pracovní smlouva bude zařazen do 10. platové třídy 
podle Nařízení vlády č.564/2006 Sb., o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných 

službách a správě.
Místem výkonu práce je Rokytnice v Orlických horách, Muzeum Pevnost Hanička.

 Předpokládaný nástup k 1.3.2008.
Požadujeme:
� vzdělání minimálně úplné střední, VŠ výhodou
� obor školního vzdělání  nejlépe  všeobecný, příp. technický směr
� tvůrčí myšlení, dobré organizační schopnosti, komunikativnost, samostatnost a spolehlivost 
     - uživatelskou znalost práce na PC (Word, Excel, Outlook, internet)
� časová i úkolová flexibilita 
� řidičský průkaz skup.B, příp.C (není podmínkou)
� trestní bezúhonnost
� praxe v oboru  cestovního ruchu,  muzejnictví a ekonomie vítána
� základní znalosti v oblasti vojenské a národní historie nutností
 Nabízíme:
� práci v zajímavém oboru
� možnost seberealizace a osobního rozvoje 
� nerovnoměrně rozvrženou pracovní dobu
� služební byt 3+1
Přihlášky s:
strukturovaným životopisem o dosavadních zaměstnáních, odborných znalostech a doved-
nostech týkajících se požadovaných činností, a  s uvedením kontaktů na sebe, výpisem z 
evidence Rejstříku trestů ne starším než 3 měsíce, ověřenou kopií dokladu o nejvyšším 
dosaženém vzdělání, zašlete prosím poštou na shora uvedenou adresu Města Rokytnice v 
Orlických horách. Vybraní zájemci budou pozváni k přijímacímu pohovoru.
Uzávěrka přihlášek:  10.1.2008.  
Podrobnější informace o výběrovém řízení poskytne uchazečům Petr Hudousek na tel.494 
379 031, 736 752 217, e-mail: petr.hudousek@mu.rokytnice.cz.
Poznámka:   
pracovní poměr bude uzavřen na pracovní úvazek  40 hodin týdně, 
pracovní doba bude rozvržena nerovnoměrně i v sobotu, v neděli  a ve svátek.

AREÁLU SPRÁVY STÁTNÍCH HMOTNÝCH REZERV HROZÍ UZAVŘENÍ
   V září tohoto roku jsem obdržel od ředitele závodu Správy státních hmot-
ných rezerv v Rokytnici informaci o rozhodnutí redukovat počet závodů 
v rámci republiky a v této souvislosti zrušit i závod SSHR v Rokytnici 
v Orlických  horách. Protože  tento  závod  dnes  zajišťuje   využitelnost 
cca 60 %  areálu bývalých kasáren v našem městě a je nezanedbatelným 
zdrojem zaměstnanosti v regionu Rokytnicka, bylo nutné na tuto znepoko-
jivou informaci okamžitě reagovat. Předně bylo nutné zjistit, zdali bylo o 
tomto uzavření již defi nitivně rozhodnuto, příp. zdali je vše pouze v rovi-
ně úvah. O přímou spolupráci jsem požádal poslankyni Poslanecké sně-
movny Parlamentu ČR ing.Hanu Orgoníkovou (ČSSD), která v této věci 
okamžitě interpelovala ministra průmyslu a obchodu Ing.Martina Římana. 
Jak vyplývá z odpovědi pana ministra na tuto interpelaci, o zrušení závodu 
v Rokytnici již bylo rozhodnuto, ale nikoliv z důvodu reorganizace závodů 
SSHR, ale z důvodu malé využitelnosti závodu (údajně je využíván pouze 
na 50 %), jeho charakteru bývalých kasáren, absence temperovaných skla-
dovacích hal, neexistence vlastní železniční vlečky a špatné dostupnosti 
po úzkých horských silnicích. Osobně mě odpověď pana ministra poně-
kud pobouřila, protože údaje k areálu, které jsem získal od ředitele závodu 
v Rokytnici a z vlastní zkušenosti hovoří o trochu jiných faktech. Bylo 
tedy jasné, že se hledají pouze účelové důvody pro uzavření rokytnického 
závodu. Ve stejnou dobu, kdy se rozhořela tato „válka o záchranu rezerv“ 
na půdě parlamentu, jsem požádal o vyjádření také předsedu SSHR Ing.
Zabó, a to dopisem ze dne 1.10.2007. Pan předseda Zabó mi sice do dneš-

ního dne na můj dopis vůbec neodpověděl (možná stále ještě zvažuje co 
mi vlastně odpoví), ale přijel se neočekávaně na svůj závod do Rokytnice 
podívat, aby viděl co vlastně má v úmyslu uzavřít. Myslím, že odjížděl 
s pocitem  velkých pochybností, zdali bylo rozhodnutí o uzavření závodu 
správné. Poslanecká sněmovna na své 23.schůzi dne 29.listopadu svým 
hlasováním přijala usnesení, které odmítlo odpověď ministra průmyslu a 
obchodu Martina Římana (ODS) na písemnou interpelaci poslankyně Hany 
Orgoníkové (ČSSD) ve věci plánovaného uzavření závodu Státních hmot-
ných rezerv v Rokytnici. Celá věc je tak stále ještě otevřená. 
   Aby byla informace kompletní, je důležité uvést, že závod SSHR v Rokyt-
nici je v současné době  velmi dobře udržovaný a zabezpečený. Využito je 
téměř 100% skladové plochy, z čehož cca 80% skladovaných komodit náleží 
organizačním složkám státu. Vytíženost závodu je tedy jistě srovnatelná se 
závody ostatními. Díky rekonstrukci komunikací je areál dobře dostupný 
ze směru  od Žamberka i Rychnova nad Kněžnou. Zároveň vlastní i nové 
moderní překladiště na železničním nádraží. Pokud má SSHR zájem vyba-
vit některé sklady temperovacím  zařízením, není nic jednoduššího nežli je 
napojit na centrální kotelnu, která stojí v těsné blízkosti areálu. 
   Nedovedu si představit, že se stát pustí do dobrodružství ve snaze rozpro-
dat skladovací areál v účetní hodnotě téměř 70 mil Kč, kde se budou dříve 
nebo později po nocích promenádovat různí lapkové a sběrači železného 
šrotu. O celkové devastaci této části města ani nemluvě. 

                            Petr Hudousek, starosta města

Město Rokytnice v Orlických horách,
náměstí Jindřicha Šimka čp.3, 517 61 Rokytnice v Orlických horách,

tel. 494379021, elektronická podatelna  E-mail: podatelna@mu.rokytnice.cz

Rada města Rokytnice v Orlických horách usnesením č. 27/2007/XI ze dne 26. listopadu 2007 
vyhlašuje v souladu s ustanovením § 166 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, 
středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších předpisů a 

vyhláškou č. 54/2005 Sb., o náležitostech konkursního řízení a konkursních komisích 

Požadavky:
� předpoklady pro výkon funkce ředitele stanovené dle ust. § 3, 5, 6 zákona č. 63/2004 Sb., o 
      pedagogických pracovnících a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů, praxe 
      dle ust. § 5 odst. 1 písm. a) tohoto zákona 
� znalost problematiky řízení školství a školských předpisů
� organizační a řídící schopnosti
� občanská a morální bezúhonnost
� dobrý zdravotní stav. 
Náležitosti přihlášky:
� vlastnoručně podepsaná přihláška
� ověřená kopie dokladů o nejvyšším dosaženém vzdělání
� doklad o dosavadním průběhu zaměstnání a délce pedagogické praxe potvrzený
      posledním zaměstnavatelem, vč. funkčního zařazení
� strukturovaný životopis, kontaktní telefon a E-mail
� vlastní koncepci rozvoje školy
� prohlášení – souhlas se zpracováním osobních údajů dle zákona č. 101/2000 Sb., v platném 
      znění, s vlastnoručním podpisem 
� čestné prohlášení o plné způsobilosti k právním úkonům v souladu s § 3 odst. 1 písm. a) zákona 
      č. 563/2004 Sb., o pedagogických pracovnících a o změně některých zákonů ve znění 
     pozdějších předpisů 
� čestné prohlášení o průběhu jednotlivých zaměstnání 
� výpis z rejstříku trestů /ne starší 3 měsíců/ nebo doklad o jeho vyžádání
� lékařské potvrzení o způsobilosti k vykonávání funkce ředitele /ne starší 2 měsíců/

Předpokládaný nástup do funkce: 1. 2. 2008
Termín podání přihlášek do:  27. prosince 2007, do 12.00 hodin.
Přihlášky zasílejte doporučeně či doručte osobně na podatelnu úřadu na adresu:
Město Rokytnice v Orlických horách, náměstí Jindřicha Šimka 3, 517 61 Rokytnice v Orlic-
kých horách
Obálku označte slovy: „NEOTVÍRAT - KONKURZ MŠ Rokytnice v Orlických horách“ 

VEDOUCÍ ORGANIZAČNÍ VEDOUCÍ ORGANIZAČNÍ 

SLOŽKY MUZEUM SLOŽKY MUZEUM 

PEVNOST HANIČKAPEVNOST HANIČKA
KONKURZNÍ ŘÍZENÍ

NA FUNKCI ŘEDITELE/ ŘEDITELKY
Mateřské školy Rokytnice v Orlických horách

se sídlem Horská  172, 517 61 Rokytnice v Orlických horách



CZECHTOURISM
   CzechTourism je státní agentura, která má na starosti propagaci ces-
tovního ruchu v České republice. Svá zastoupení má po celém světě. 
Dvakrát za rok se ředitelé těchto zastoupení z celého světa setkávají 
na některém turisticky zajímavém místě v České republice, aby se 
seznámili s plány a aktivitami pražské centrály a také si navzájem 
vyměnili zkušenosti ze svého působení v různých evropských i světo-
vých destinacích. Zároveň mají také příležitost poznat danou oblast a 
mohou ji potom se znalostí věci pomoci lépe propagovat v zahraničí.
   Letos na podzim se na svou dvoudenní poradu, která začala 7.listo-
padu, sjeli zástupci 26 zahraničních zastoupení agentury CzechTou-
rism do Hotelu Michal v Říčkách v Orlických horách. Přivítalo je 
husté sněžení, což u zástupců přímořských nebo v teplejším podneb-
ném pásmu ležících destinací vyvolalo doslova dětské nadšení. Na 
zahájení se dostavil náměstek ministra pro místní rozvoj Jiří Vačkář, 
po jeho úvodním vystoupení následovalo představení Marketingové-
ho plánu CzechTourismu, šéfové jednotlivých zastoupení měli poslé-
ze možnost prezentovat své letošní úspěchy a akce.
   Po několikahodinovém jednání v Hotelu Michal se už všichni těšili 
na společenské večerní posezení s rautem, který pro ně přichystala 
restaurace Klub. Za doprovodu country hudby v podání Ladislava 
Hemrlíka a jeho přátel se všichni skvěle bavili. Na závěr večera, který 
se protáhl až do pozdních hodin, se ředitel agentury CzechTourism 
Rostislav Vondruška svěřil se svými pocity: „Tak přátelské a milé 
neformální prostředí s profesionálně připraveným rautem zaslouží 
opravdovou pochvalu.“ A druhý den při pohledu na rautový oběd 
připravený Školní jídelnou při ZŠ Rokytnice v Orlických horách si 
všichni museli uvědomit, že u nás v Orlických horách umíme podob-
né akce pořádat ve stejné a možná i lepší kvalitě než v Praze, Čes-
kém Krumlově nebo Karlových Varech a rozhodně za o hodně méně 
peněz.
   Součástí výjezdního zasedání byla druhý den i prezentace Orlic-
kých hor. Představitelé města Rokytnice v Orlických horách formou 
zajímavé projekce poukázali na možnosti strávení aktivní dovolené 
v regionu Orlických hor, jejich výklad vhodně doplnila i Miroslava 
Nováková z Rychnova nad Kněžnou. Na závěr pobytu byla organi-
zována exkurze, v jejímž rámci přítomní zástupci CzechTourismu 
navštívili areál rokytnické základní školy, tvrz Hanička a s výkladem 
Petra Hudouska projeli úsek z Rokytnice přes Bartošovice, Neratov a 
Šerlich až do Deštného.
   Celou akci organizačně zajišťovalo Město Rokytnice v Orlických 
horách, které bylo za tím účelem též CzechTourismem osloveno. 
Tohoto úkolu se na opravdovou jedničku s hvězdičkou s pochvalou ne 
třídního učitele, ale radního Morávka, zhostil Miroslav Rücker.

   Mgr. Jan Morávek, člen Rady města, 
zodpovědný za oblast cestovního ruchu

MEZINÁRODNÍ SPOLUPRÁCE
V úterý 20 listopadu se zástupci rokytnického informačního centra Karo-
lína Gallová a Luděk Vávra zúčastnili studijního výjezdu spojeného s 
workschopem v polském městečku Polanica Zdroj. Předmětem akce bylo 
především upozornit naše sousedy z Polska na možnosti turistického a kul-
turního vyžití v našem regionu. Jednání se zúčastnili i zástupci Mikroregi-
onu Rychnovsko, Kultury s.r.o Rychnov nad Kněžnou, Euroregionu Gla-
censis a dalších informačních center. Na jednání zazněla řada zajímavých 
informací i návrhů, aby se naše spolupráce vyvíjela nejen na bázi spoluprá-
ce turistických informačních center, ale také na bázi společných akcí škol, 
zájmových organizací či knihoven v regionu.                                       L.V.  

� Novým přírůstkem do stáje SK WIYRHANEA je dvouletá 
teplokrevná klisnička Ledová Královna.

BESEDA O PUTOVÁNÍ PO 

PODKARPATSKÉ RUSI

   Ve čtvrtek 8.listopadu proběhla ve večerních hodinách v prostorách vinárny 
restaurace Klub beseda o putování po Podkarpatské Rusi. To absolvovala o 
prázdninách letošního roku pětice rokytnických cestovatelů ve složení Petr 
Hudousek, Jaroslav Unger, Radek Hrdlička, Miroslav Rücker a Jan Morávek 
ve voze Isuzu, které tak důvěrně znáte z rokytnických ulic.
    Petr Hudousek připravil z nafocených snímků poutavou prezentaci s 
popisky, kterou on i další účastníci doplnili zajímavým vypravováním. Sou-
částí byl i krátký exkurz do historie této někdejší nejvýchodnější části prvo-
republikového Československa spolu s představením života v dnešní naopak 
nejzápadnější a také nejhornatější části Ukrajiny.
    Posluchačům se občas tajil dech při plastických výjevech Isuzu kličkují-
cího mezi stádem krav nebo pomalu se sunoucího po blátivé silnici, která je 
silnicí už pouze jenom na mapách. Některé snímky pak zase ukazovaly, jak 
se naši výletnící s místními velmi záhy sžili a co všechno napínavého na ně 
cestou čekalo.

    Milým zpestřením večera byla kulturní vložka ve formě přednesu písní – 
každé v jiném jazyce – nadějnou pěveckou talentkou Pavlou Rozsívalovou.
    Pokud jste tuhle besedu snad promeškali, pak vězte, že naši cestovatelé se 
příští rok opět někam chystají a určitě o tom bude zase beseda.

Jan Morávek



POSELSTVÍ DŘEVA
Nově vydaná publikace Poselství 
dřeva, autorů Šplíchal Václav - Ota-
vová Marie a kolektiv .
Kniha formátu A4 má 704 stran a 
obsahuje 1659 fotografi í.
Je to most mezi minulostí, přítom-
ností a budoucností. Kniha o dřevu 
a lidech, kteří s ním po staletí pra-
covali a žili, přibližuje více jak 120 
řemesel zabývajících se dřevem. 
. Najdete zde řezbářství, betlémy, 
loutky, košíkařství a další zajímavé 
zpracování a využití tradic lidových 
řemesel.
Provází nás historií práce se dřevem 
od středověku až po dnešek. Záro-
veň naznačuje vývoj budoucnosti - dřevo jako materiál 21. století. 

Cena publikace : 1290,- Kč 

Ke koupi v Turistickém informačním středisku, nebo knihovně města 
Rokytnice v Orlických horách.

Městské informační a kulturní středisko připravuje

na začátek měsíce prosince otevření výstavy

 „Okénko do historie aneb 
rokytnická všehochuť“, 

která bude zpřístupněna veřejnosti v nových prostorách městské 

knihovny v domě služeb.

O termínu zahájení výstavy a otevírací době 

vás budeme dále informovat.

V pátek 11.1.2008 Vás zveme na tradiční 

MYSLIVECKÝ 
PLES
který se bude 
konat od 20.00 hodin 

v Klubu v Rokytnici v O.h.
Hrát bude skupina DYNAMIC, 
trubači, předtančení
Myslivecká kuchyně zajištěna
Bohatá tombola 

HANIČKA DĚLOSTŘELECKÁ 

TVRZ Z LET 1936-1938
   Již v předchozích 2 vydáních Horského kurýra jste se mohli dočíst 
několik informací o nové knížce o pevnosti Hanička v Rokytnici 
v O.h. 
   Vydání nové knížky spatřilo světlo světa již v polovině prázdnin, ale 
1.11.2007 proběhl za přítomnosti autorů slavnostní křest v knihovně 
v Rokytnici v O.h.
   Při této příležitosti jsme také položili několik otázek autorům knihy 
panu Ing. Martinu Ráboňovi a panu Luďkovi  Vávrovi.
� Jaké informace se v této publikaci čtenáři o pevnosti Hanička 
dozvědí? 
V knize naleznete technicko-taktické údaje, obecné i odborné údaje. 
V publikace je oproti původnímu malému průvodci pevností rozšíře-
na o mnoho zajímavých informací, fotografií a nákresů, kde čtenář 
nalezne informace z historie, tak i ze současnosti. Najdete zde zmínku 
o typech jednotlivých opevnění, výzbroji a vybavení této dělostře-
lecké tvrze a dokončenosti stavby v roce 1938. Zajímavou kapitolou 
je popis postřelovacích zkoušek německým Wermachtem z přelomu 
roku 1940 – 41. Řada třírozměrných výkresů pana Bohuslava Kach-
líka nechá nahlédnout do konstrukcí jednotlivých objektů i vlastního 
podzemí. 
L.V.: „Knihu jsme se snažili napsat tak, abychom Haničku přiblížili, 
jak odborné, tak především laické veřejnosti“. 
� Co vás vedlo k napsání této knihy?
M.R.:“Hlavní iniciativa vyšla od správce pevnosti Hanička Luďka 
Vávry“. 
� Komu je publikace věnována?
Tuto publikaci jsme se rozhodli věnovat památce mjr. pěchoty Jaro-
slava Nováka, který zde působil jako velitel tvrze v roce 1938. „Mys-
líme, že jeho zásluhy by neměly být nikdy zapomenuty a tímto jsme 
je také chtěli připomenout“. 
� Jak dlouho kniha „vznikala“?
Příprava knihy nám trvala zhruba 6 měsíců, než mohla být poslána do 
tiskárny k vytištění.
� V jakém počtu nákladu kniha vyšla?
Vydáno bylo 3 500 výtisků.
� Kde bude kniha k zakoupení?
Kniha si budou moci zájemci zakoupit v letních měsících na pevnosti 
Hanička a na dělostřelecké tvrzi Bouda u Suchého vrchu, v zimních 
měsících v turistickém informačním centru v Rokytnici v O.h. 

Pokud Vás publikace zaujala a chcete se dozvědět více informací a 
podrobností o pevnosti Hanička, není nic jednoduššího, než si knihu 
přijít zakoupit do TIC v Rokytnici v O.h.                                      KG

Knihovna v Rokytnici

ZAJÍMAVÉ NOVINKY

Pro dospělé :
Romány pro ženy :

Animal triste 
- Monika Maronová 

Historické romány :
Spartakus - Jarmila Loukotková 
Lady Karneval - Jiří Kratochvíl 

Nesmrtelný příběh 
- Jiří Kratochvíl 

Ostatní beletrie :
120 dnů sodomy 

- Alphonse Francois
Selské baroko - Jiří Hájíček 

  Naučná literatůra :
Beatová poezie - Ondřej Volek 

Joga v životě současného člověka 
- Květoslav Minařík 

Silver B neodpovídá - Jan Břečka 
Přepadení - Martin Ráboň

Pro děti a mládež :
Panic je nanic - Miroslav Buberle  

Klobása 007 a Internet 
- Joachim Friedrich

Š jako Šarlota - Lenka Lanczová 
Anče a kuba mají Kubíčka 

- Božena Šimková

Město Rokytnice v Orlických horách 
pořádá

22. 2. 2008 

1. reprezentační ples 

Města Rokytnice v O.h.

od 20.00 hodin 

v Klubu 

Rokytnice v O.h.



Bohoslužby v době Bohoslužby v době 

vánočních svátků:vánočních svátků:
Štědrý den 24.12.2007

10.00 h. Rokytnice, farní kostel Všech Svatých
14 -16 h. Rokytnice v O.h., rozdávání Betlémského světla pro  
 domácnosti, farní kostel
20.00 h. Kačerov, půlnoční mše, kostel sv. Kateřiny
22.00 h. Pěčín, půlnoční mše, kostel sv.Jana Křtitele
24.00 h. Rokytnice, půlnoční mše, farní kostel

Svátek narození Páně 25.12.2007

  8.30 h. Pěčín, kostel sv.Jana Křtitele
10.00 h.   Rokytnice, farní kostel
11.30 h.   Souvlastní, kaple
14-15 h.   Rokytnice, veřejné zpřístupnění Betléma

Svátek sv. Štěpána 26.12.2007

10.00 h.   Rokytnice, farní kostel

Neděle 30.12.2007

  8.30 h.   Pěčín, kostel sv.Jana Křtitele
10.00 h.   Rokytnice, farní kostel
11.30 h.   Souvlastní, kaple

Nový rok 1.1.2008

15.00 h.  Pěčín, kostel sv.Jana Křtitele
17.00 h.   Rokytnice, farní kostel

ROKYTNICKÝ BETLÉM

SVĚTLO Z BETLÉMA

V ROKYTNICI
Rozdávání světla rozžehnutého 
v biblickém Betlémě, kde se 
narodil Ježíš Kristus se stává 
milou součástí svátků křesťan-
ských vánoc. V Rokytnici bude 
betlémské světlo rozdáváno již 
třetím rokem. S lucerničkou 
nebo jiným vhodným svítidlem 
si můžete odnést betlémské 
světlo do vašich domácností na 

Štědrý den 24.12. od 14 do 16 
hodin. Také letos bude světlo 
rozdávat duchovní správce naší 
farnosti P.Zbigniew Źurawski 
spolu s rokytnickým starostou 
Petrem Hudouskem. Mimo bet-
lémského světla a přání klid-
ných vánoc každý obdrží malý 
dárek. Přijďte si pro plamínek 
pokoje a lásky. 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2008
   Tradiční Tříkrálová sbírka pořádaná Českou katolickou charitou pro-
běhne opět také v Rokytnici ve dnech 4. až 6. ledna 2008. Sbírku organi-
začně zajišťuje Farní charita v Neratově. Také v letošním roce budou vaše 
domácnosti opět navštěvovat dětské skupinky koledníků, kteří se pokusí 
zčásti obsáhnout alespoň Rokytnici a Pěčín. 
   Pro upřesnění uvádíme, že v roce 2007 bylo vybráno v Rokytnici 8.738,- 
Kč a v Pěčíně 8.592,50 Kč. Vybrané peníze byly použity na pomoc lidem 
s postižením, těžce nemocným, starým a nemohoucím občanům, matkám 
s dětmi v tísni a na další avizované záměry ČKCH.
   Opět připomínáme, že koledníci musí být doprovázeni vedoucím sku-
pinky, který je starší 18 let a je vybaven příslušným průkazem vydaným 
Českou katolickou charitou. Pokladničky musí být zabezpečeny proti 
otevření a přelepeny páskou s otiskem razítka obecního úřadu. Pro oblast 
Rokytnicka zajišťuje úřední zapečetění Městský úřad Rokytnice v Orlic-
kých horách. Pokud budete mít jakoukoliv pochybnost o pravosti skupin-
ky, která vás navštíví, nebojte se okamžitě kontaktovat policii, která bude 
o průběhu sbírky informována. Těšíme se na setkání s vámi.  

Eva Hudousková

PRACOVNÍ PŘÍLEŽITOST 

PRO POLSKÉ POHRANIČÍ

Společnost Guseppe a.s. se v současné době potýká s nedostatkem 
pracovníků a je nucena najímat zahraniční dělníky až z dalekého Bul-
harska. Městský úřad v  Rokytnici se rozhodl po konzultaci s vede-
ním společnosti Guseppe pomoci tento problém řešit a zprostřed-
koval schůzku zástupců samosprávy z polských příhraničních gmin 
Medzylesie a Bystrzyca Klodzka, doplněnou o zástupce polského a 
českého úřadu práce a sekretáře české části Euroregionu Glacensis. 
V pátek 23.listopadu se tak mohla spol. Guseppe představit našim 
polským sousedům a předvést jim provoz společnosti, která v sou-
časnosti vyrábí měsíčně okolo 2,5 milionů kusů mražených výrob-
ků, především pizzy italského a amerického typu. Polská strana, kde 
se nezaměstnanost pohybuje ve výši okolo 20 % deklarovala zájem 
uplatnit na trhu práce  především ženy, pro které není v jejich regi-
onech dostatek odpovídající fyzicky nenáročné práce. Polští přátelé 
přislíbili provést ještě do konce roku organizované nábory v obou 
městech, aby bylo možné co nejdříve otevřít trh práce tímto směrem. 
Ulehčení přechodu hranice jednoznačně umožní vstup ČR a Polska do 
Shengenského prostoru a otevření hraničního mostu v Bartošovicích 
pro osobní dopravu a s omezením i přepravu autobusovou.

Hudousek Petr, starosta města

� Ředitelka závodu Ing.Machová (na snímku vlevo) představila 
polským zástupcům výrobní prostory spol. Guseppe a.s.



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

KROUŽKY V ZŠ
   Během podzimu se v rokytnické škole naplno rozběhla činnost zájmo-
vých kroužků.
   V současné době jich při škole pracuje 18 a navštěvuje je 261 žáků.
   Při celkovém počtu žáků školy (255) by se mohlo zdát, že každý žák 
navštěvuje alespoň jeden kroužek. Samozřejmě, že tomu tak není a ve 
škole máme děti, které jsou aktivní a navštěvují více kroužků. Na dru-
hé straně jsou žáci, kteří v žádném školním zájmovém útvaru nepracují. 
Děti z Rokytnice a okolí se mohou  účastnit i mimoškolních aktivit, které 
nejsou organizovány školou např. taneční kroužek, hra na nástroj, palič-
kování a činnost sportovních oddílů ve městě. Celkově je tedy možno 
konstatovat, že nabídka volnočasových aktivit pro rokytnickou mládež 
je dostatečná a pestrá a mohla by úspěšně konkurovat tradičnímu trávení 
volného času dětí před televizními obrazovkami a monitory počítačů.

Zdeněk Dušek

DOPOLEDNE S POLICISTY
Dne 12.11. přijeli do naší školy policisté z Rychnova n. Kn. s připraveným 
programem. Ukázali nám zbraně a oblečení, které nosili v minulosti i ty 
současné. Předvedli, jak cvičí, aby mohli chytit zloděje. Viděli jsme ukáz-
ky sebeobrany a zneškodňování útočníka. Přivezli s sebou také policejního 
psa a vysvětlili nám, co všechno pejsek musí umět. Jak reaguje na slovo i 
na pohyb ruky. Jeden z policistů měl speciální kabát s vycpanými rukávy, 
na kterém pes trénuje zadržení pachatele. Naše paní učitelka byla statečná 
a nechala se v tomto obleku psem dopadnout. Dozvěděli jsme se mnoho o 
práci policistů a celé jsme si to moc užili.  

M. Kaplan, D. Fricová, M. Koníček – IV. třída

PŘEDVÁNOČNÍ SETKÁNÍ
Neuběhl ani měsíc a my už jsme 
se zase sešli. My, děti ze školní 
družiny, kamarádky z Domova 
na Stříbrném vrchu a kamarádi 
z Domova pod Hradem ze Žampa-
chu. Tentokrát to bylo společné, 
předvánoční, setkání. Program 
byl pestrý. Hraný videoklip Léta 
jdou, zpívání s kytarou, akroba-
cie. Všichni jsme se pečlivě při-
pravili. Napekly jsme a ozdobily 
perníčky, dárečky pro kamarády. 
Moc jsme si to všichni užili.            

Děti ze školní družiny

Vánoční besídka žáků Vánoční besídka žáků 
ZŠ Rokytnice v Orl.h. ZŠ Rokytnice v Orl.h. 

se bude konat se bude konat 
ve čtvrtek 20.12. 2007 ve čtvrtek 20.12. 2007 

od 18:00 v Klubuod 18:00 v Klubu

Srdečně Vás zveme na 
VÁNOČNÍ KONCERT 

žáků F.Grulicha:
25.12.2007 v Pěčíně ve 14.00 hodin v kostele
25.12.2007 v Rokytnici v O.h. v 16.00 hodin 

v kostele Všech Svatých

V posledních letech se žáci i učitelé naší školy pokoušeli najít nej-
vhodnější formu vydávání školního časopisu. Po několika více či 
méně úspěšných pokusech se zdá, že se velmi osvědčila forma spo-
lupráce s Horským kurýrem při vydávání Horského kurýrka. Proto 
bych chtěl, při blížícím se druhém výročí vzniku kurýrka, velmi 
poděkovat všem, kteří se podíleli  a podílejí na jeho tvorbě. 
Rovněž bych chtěl všem autorům i čtenářům Horského kurýr(k)a 
popřát šťastné Vánoce a hodně pohody, spokojenosti, úspěchů  a 
zdraví v novém roce.  

 Mgr. Zdeněk Dušek, ředitel ZŠ Rokytnice v Orl.h.



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

DOPOLEDNE S POLICIÍ ČR
V pondělí 12. listopadu jsem jako obyčejně šel do školy do družiny. Tam 
jsem čekal na první hodinu. První hodinu jsme měli angličtinu. Učili jsme 
se nová slovíčka, psali test. Další hodinu byla čeština. Psali jsme diktát. 
Potom byla velká přestávka. Během ní jsem se dozvěděl, že bude v aule 
nějaké představení.Měli to být příslušníci Policie ČR. Ale ještě dlouho nám 
trvalo, než skončí hodina fyziky. Po skončení fyziky jsme byli připraveni 
jít na představení, ale ještě jsme museli vydržet kus hodiny matematiky. 
Netrvalo deset minut a mohli jsme jít. Policisté nám ukazovali dřívější 
obleky a zbraně. Před lety byly policejní sbory a hraniční policie. Potom 
nám ukázali obranu před útokem zlodějů. A nakonec přišlo to, na co jsme 
se těšili – policejní pes. Policejní pes zadržuje pachatele. Ukázali nám cvi-
čení se psem. Policisté vybrali jednoho dobrovolníka, který si vzal umělou 
ruku, a zavolal na psa a ten se zakousnul do té umělé ruky. Pes nechtěl 
poslouchat. Když pán řekl:“Pusť!“, pes nepustil. Pak už jsme šli domů 
nebo na oběd. Velmi se mi to líbilo.                             Robert Huml, VI.A

STOLNÍ TENIS
   Ve středu 24.10.2007 se ve sportovní hale ve Voděradech uskutečnilo 
Okresní fi nále přeboru základních a středních škol ve stolním tenise. Turnaje 
se zúčastnilo 6 družstev základních škol.
Rokytnice v O.h. nominovala jedno družstvo chlapců ve složení: Jan Kmini-
ak, Radim Hloušek, Michal Horáček (všichni 9.A) a Petr Martinek (7.třída).
   Všechna družstva byla nalosována do dvou tříčlenných skupin (systém 
každý s každým), ze kterých postupovali první dva do fi nálové skupiny. Cel-
kem tedy naši chlapci odehráli 4 utkání, která se hrála do čtvrtého vítězného 
bodu (hrály se dvouhry a 1 čtyřhra).
   V základní skupině jsme se utkali se ZŠ Dobruška a ZŠ Lhoty u Potštej-
na.
ZŠ Dobruška – výhra 4:1, body: Kminiak 2 body ze 2 zápasů, Martinek 1 
bod z 1, Hloušek 0 bodů z 1 a vítězná čtyřhra Kminiak, Martinek
ZŠ Lhoty u Potštejna – prohra 1:4, body: Kminiak 1 bod ze 2, Martinek a 
Horáček 0 bodů z 1, prohraná čtyřhra Kminiak, Martinek
Jako druzí jsme tedy postoupili do fi nálové skupiny. Zde jsme se utkali se ZŠ 
Dobré a ZŠ Týniště n.Orl..
ZŠ Dobré – prohra 2:4, body: Kminiak a Hloušek oba 1 bod ze 2, Martinek 
0 bodů z 1, prohraná čtyřhra Kminiak, Martinek
ZŠ Týniště n.Orl. – výhra 4:0, body: Kminiak, Horáček, Martinek všichni 1 
bod z 1 a vítězná čtyřhra Kminiak, Martinek

Celkové pořadí v turnaji: 
1. ZŠ Lhoty u Potštejna
2. ZŠ Dobré 
3. ZŠ Rokytnice v O.h. !!

Po celý turnaj podávali všichni naši kluci výborné výkony na hranici svých 
možností, které ne vždy stačily na vítězství. Přesto je 3. místo vynikající a 
doufejme, že bude i povzbuzením do dalších let. Blahopřejeme !  

Mgr. Martin Vrkoslav

Silvestrovské předkolo
formou míčového pětiboje

smíšených párů
� Odbíjená � Házená � Stolní tenis 

� Floorball � Badminton
Dne: 29.12. v 16:00

Startovné 100 Kč za osobu. 
Zaplatit  Magdě (ČSa.s.)nebo Marcele (MěÚ) do 15.12.

Občerstvení možná zajištěno.
Ceny pro první 3 páry taky.

Veteš nechte doma, přineste cukroví , řízky a chlebíčky.

Vánoce krásné, veselé, šťastné a hlavně plné pohody
přejí děti, učitelky a zaměstnankyně MŠ

Splněná přání jsou krásná a dětská splněná přání - to je radost dvojná-
sobná. Ale někdy je třeba se zamyslet nejen nad dary a dárky a dáreč-
ky. Dětské toužení po růžovém koníkovi či mluvící kočičce je velké, 
ale právě rodiče musí vědět, zda nadměrné dary „neohrozí rodinný 
rozpočet“a někdy ani nesplní svůj účel. Na mnoho dárků, nalezených 
pod stromečkem, si děti za pár let ani nevzpomenou, ale zcela jistě si v 
srdíčku ponesou sílu, lásku a pocit bezpečí. A toto vše se nedá koupit 
ba ani nikde objednat. To je něco co si dáváme navzájem a co musíme 
předat svým dětem.
Krásné a spokojené Vánoce, plné lásky a dětských úsměvů Vám přeje 
„Vaše školička“.                            GallV

CO JEŠTĚ NEVÍTE O NAŠÍ

ŠKOLCE V BARTOŠOVICÍCH

   Naše mateřská škola začala v září nový projekt s názvem“Ledříček a 
jeho kamarádi z Orlických hor“.Seznámily jsme se s patrony různých obcí 
O.h.,kteří nás provází vzdělávacím programem, každý měsíc, jiný v podo-
bě maňáska, po celý rok.
   V září byl s námi Ledříček-patron Bartošovic,v říjnu víla Jůlinka-pat-
ronka Rokytnice a v listopadu Ohnivý mužíček z Ohnišova (jééé,to nám 
bylo teplíčko…).
   V prosinci se budeme těšit na Zdobnického čerta,v lednu na naše-
ho známého Rampušáka atd. Princezna Kačenka nás navštíví v letních 
měsících,kdy  ji předá Rampušák vládu .
   Tyto postavičky jsme si moc oblíbily, proto si o nich čteme povídky,učíme 
se s nimi, tvoříme, poznáváme a pořádáme výlety do okolí (už jsme byly 
na Vrchní Orlici, na Panském Poli, v Neratově a až sleze sníh,těšíme se na 
Zemskou bránu, Pašeráckou lávku, v Klášterci na Ledříčkovu skálu, na 
Orlické Záhoří atd.). S naším panem starostou jsme si připomněly větičku 
ze známého fi lmu:“ Konečně jsi nás vyvez…!“ Tímto mu děkujeme za 
krásnou projížďku hasičským autem.
   V keramické dílně na „Kopečku“ vyrábíme mikulášské a vánoční pře-
kvapení. Děkujeme manželům Bukáčkovým a ostatním pracovníkům 
z Kopečka za poskytnutí prostorů, materiálu a domácí atmosféru.
   Moc se těšíme na lyžování a jiné hrátky na sněhu na protějším lyžařském 
kopci., na mikulášskou besídku na hotelu Zemská brána, na vánoční besíd-
ku a další divadelní představení.             Děti a učitelky z MŠ Bartošovic

TIP NA VÁNOČNÍ DÁREK
V turistickém informačním centru v Rokyt-
nici v O.h. si můžete pro své blízké zakoupit 

knihu Orlické hory a Podorlicko – krajina 
protkaná barokem za 307 Kč/ks.



* INFORMACE Z  OBCÍ * INFORMACE Z  OBCÍ * * INFORMACE Z  OBCÍ * INFORMACE Z  OBCÍ * 

PĚČÍN
z V listopadu proběhlo slavnostní vítání čtyř nových občánků – Michala 
Frydrycha, Michaely Kopsové, Luďka Poláčka a Adama Berana.
z Představenstvo obce také jednalo s projektantem o rekonstrukci budovy 
obecního úřadu a přilehlého objektu. Zamýšlená přístavba kulturního sálu 
přijde na řadu až v další etapě.
z Byl schválen plán zimní údržby místních komunikací obce.
z Připravuje se rozpočet na rok 2008.
z Byla dokončena oprava hřbitovní zdi a márnice ve výborné kvalitě. Teď 
jde o užitečné využití prostor márnice.
z Místní organizace Svazu tělesně postižených uspořádala přednášku o 
zdravé výživě.
z Ve věku šedesáti let zemřel známý pěčínský občan a uznávaný myslivec 
Ivan Fric. Hana a Karel Urbanovi se stali potřetí babičkou a dědečkem. 
Dceři Romaně se narodil syn Radek.
z  Zastupitelstvo Pěčína děkuje svým spoluobčanům za přízeň a přeje 
všem hodně zdraví, štěstí a spokojenosti do roku 2008.

PĚČÍNSKÁ MIMINKA

V sobotu 10.listopadu 2007 stál před školou v Pěčíně úplně jiný vozový 
park než obvykle. Zaparkovaly tu vedle sebe čtyři kočárky nejmladších 
pěčínských občánků. Konalo se Vítání občánků. Na slavnostním setkání 
promluvil pan starosta Miroslav Petr, který uvítal miminka do života a 
popřál rodičům hodně zdaru ve výchově. Děvčata z pěčínské ŠKOL(ičk)Y 
vystoupila s krátkým kulturním programem, básničkami, říkadly a písnič-
kami pro miminka. Pak nastalo velké fotografování v památeční obecní 
kolébce a na závěr rodiče s dětmi obdrželi pamětní list, hračku a fi nanční 
příspěvek Obce Pěčín.
Michalko, Adámku, Michálku a Luděčku – vítejte do života!               duš

KERAMIKA V PĚČÍNĚ
   Od měsíce listopadu každý čtvrteční 
podvečer trávíme s dětmi příjemnou 
dvouhodinovku u Beranů „ Na dolíku“. 
   Paní Beranová má dlouholeté zkušenosti 
nejen s prací s dětmi, ale i s výrobou kera-
miky. Po dohodě s rodiči otevřela kroužek 
keramiky pro maminky s dětmi. Při každé 
návštěvě si vyrobíme vlastníma rukama 
pěkný kousek do bytu. Při poslední náv-
štěvě si všechny děti vyzkoušely práci na 
hrnčířském kruhu a vytočily si svůj první 
hrneček. Když hodiny odbijí šestou niko-
mu se domů nechce a nejraději by mode-
loval a zdobil až do rána.
Příště se pochlubíme fotkou s nejhezčími 
výrobky.                                                    Ja

* INFORMACE Z  OBCÍ ** INFORMACE Z  OBCÍ *

ŘÍČKY
z Obecní zastupitelstvo schválilo termín konání Mikulášské besídky 8. 
prosince v Hotelu Michal v Říčkách. Obec přispěje částkou 1 000 korun.
z V září se začalo s výstavbou nového vodojemu, který má posílit stávají-
cí obecní vodovod. Stavbu provádí fi rma AQUA servis Rychnov n. Kn. a 
stavební dozor fi rma Voda CZ Náchod, která se podílela na přípravě pro-
jektové dokumentace a pomohla k získání dotace z Krajského úřadu Krá-
lovéhradeckého kraje. Dotace činí 70% celkových nákladů, tj. 2 335 000 
Kč. Důvodem k posílení zásoby vody je výstavba nových penzionů, lázeň-
ského areálu a napojení dalších staveb. Termín dokončení je červen 2008. 
Následovat bude intenzifi kace čistírny odpadních vod.
z Majitelům bytů v bytovkách byly předány k užívání nové dřevníky, 
jejichž stavbu inicioval Ing. Jaroslav Šuda. Záměrem bylo zvelebení pro-
středí, ve kterém se připravuje výstavba lázeňského areálu. Tyto dřevníky 
věnoval pan Šuda jako sponzorský dar obci. Zástupci obce děkují panu 
Šudovi.

NEDĚLNÍ PRODEJ 
Obchod Potraviny u Martiny v Říčkách rozšiřuje v zimní 

sezóně svou otevírací dobu o nedělní prodej, 
kdy bude dodáváno i čerstvé pečivo.

Otevírací doba :
Pondělí - Pátek 7.30 - 17.00 hod 
 (12.00 - 13.00 polední přestávka)
Sobota 7.00 - 11.00 hod.
Neděle 9.00 - 11.00 hod.

Obchod, který se nachází za kostelem v Říč-
kách nabízí široký sortiment potravin, spotřební-
ho zboží, čerstvé pečivo, zákusky a lahůdky.

Horský hotel Konšel v Říčkách 
pořádá 

SOBOTNÍ TANEČNÍSOBOTNÍ TANEČNÍ
VEČERY PŘI VEČERY PŘI 
REPRODUKOVANÉ REPRODUKOVANÉ 
HUDBĚHUDBĚ 
Čeká vás příjemné posezení a dobrá kuchyně. 
Informace na plakátech



DOBRÝ VEČER PANE KLEIN

   Jak jsme Vás v minulém čísle informovali, 3.11.2007 se v aule 
Základní školy konalo divadelní představení Novohradského diva-
dla DOBRÝ VEČER PANE KLEIN.
   Jednalo se o hořkou židovskou komedii. Odehrávala se v období 
30.let 20.stol., kdy se žilo relativně spokojeně, ale na dveře už kle-
pala trochu jiná epocha. 17 členný amatérský soubor, dal do kome-
die veškerý svůj herecký um. Přestože toto téma není nijak veselé, 
vsadili prvky lehké nadsázky a v kombinaci s příjemnou hudbou a 
různými gegy vzniklo zajímavé představení.
   Diváci v průběhu představení podporovali herce potleskem a smí-
chem.
Ti co přišli jistě nelitovali strávit sobotní večer kvalitní kulturou. 
Něco málo ke hře :
   Pan Klein má kavárnu, kam za ním chodí pan Kohn – nezdolný 
optimista, pan Pick vášnivý čtenář novin. Pan Taussig, který utíká 
stále před svojí ženou a nemůže chybět pan Rosehnheim, který krás-
ně hraje na klavír. A tito lidé se baví o běžných věcech, které jsou na 
danou dobu klíčovými tématy. Do toho proniká s grácií sobě vlast-
ní ženský živel a způsobuje problémy nejen sobě, ale i uvedeným 
pánům.                                                                       LS

KRONIKA ČESKÉ ŠKOLY V 

BARTOŠOVICÍCH (POKRAČOVÁNÍ)

Povodeň
Jaro se dlouho, jako obyčejně, nemohlo domoci vlády. Sníh tál 
pomalu. Již téměř zmizel, když jednoho dne 5. dubna dostavila se 
večer průtrž mračen. Spadlá voda snesla u nás z polí ornici, výš 
v horách odplavila sníh v noci velká voda v Orlici i v potoku způ-
sobila mnoho škody hlavně v sousední obci německé Zářečí, kde 
vymlela cestu na některých místech do hloubky 1m. V květnu bylo 
velmi suché, letní počasí až byly obavy o úrodu.
Besídka
15. května byla provedena ve škole besídka na den matek, již se 
zúčastnilo množství lidu.
Inspekce
23. května vykonal prohlídku školy p. inspektor menšinových 
škol národních v Šumperku aut. Uril a byl spokojen, shledal vše 
v pořádku. 
Besídka
5. června uspořádána byla besídka na Čiháku, kde děti předvedly 
několik dramatizací a rolnický dorost z Kunvaldu s hudbou pak 
postaral se o zábavu dospělých. Počasí bylo v červnu velmi stude-
né, takže ještě 22. června bylo třeba ve třídě topit.
Otevření chaty na Čiháku
19.června 1932 byla slavnostně otevřena přístavba chaty Klubu 
českých turistů na Čiháku a bylo přítomno tomuto slavnostnímu 
aktu mnoho lidí. Chata je pěkně vypravena nákladem 800.000,-Kč. 

a jest si přáti, aby turisté tento podnik svoji návštěvou podporova-
li. Začátkem jara koupil zdejší známý hostinec Fleischeru p.Mačát, 
čech. Proto ješ místní sbor dobrovolných hasičů při pořádání slav-
nostní schůze a oběda 19. června v den jubilea 50.letého trvání 
spolku opominul.
Školní výlet
20.června zúčastnili se žáci školního výletu do Klášterce, kde 
v sokolovně byl pro žactvo předveden film z Vysokých Tater, 
potom si žáci prohlédli občanskou školu.
Konec školního roku
Školní rok ukončen byl 28.června 1932 se 14 žáky, všichni z nich 
postoupili, nepropadl žádný. 1 žák odchází na občanskou školu. 
Koncem roku nevychází ze školy žádný. Při zápise bylo zapsáno 
12 žáku , z toho 7 děvčat a 5 chlapců. Poprvé do školy nepřichází 
žádný žák.
Prázdniny
O prázdninách bylo velmi pěkné počasí a zdejší obcí prošlo velmi 
mnoho turistů, větší počet ještě než dříve. Snad je toho příčinou 
heslo turistiky poznati domácí kraje, také ztížený přechod hranic 
státním nařízením o vývozu valut a jistě poměrně drahé cestování 
v Krkonoších a Tatrách. Jinak nic zvláštního se nepřihodilo.
Školní rok 1932 – 1933
Začátek roku. Začal 1. září 1932. Do školy přišlo 12 dětí, z nich 5 
chlapců a 7 děvčat. Všichni žáci byli české národnosti, náboženství 
římskokatolického bylo 9, českobraterskoevangelického 3 děti.
Změna v učitelském sboru
Ze sboru učitelského odešla učitelka ženských ručních prací. A. 
Janovcová.
Již v předcházejícím školním roce měla ve II.pololetí zdravotní 
dovolenou. Působila zde 7 roků a pomáhala i při přípravách na 
školní besídky. Zastupovala ji po dobu dovolené a letošní škol-
ní rok zde vyučovala výpomocná učitelka žen. ruč. prací Antonie 
Junečková z Předmostí u Přerova na Moravě. Dojíždí sem opětně 
z Rokytnice. 
Šetření
Žactvo ve škole ukládá peníze na vkladní knížku Reifeisenky 
v Rokytnici. Výše vkladu koncem roku byla 235 ,- Kč. Součastná 
hospodářská krize donutila stát ke snížení platů státních zaměst-
nanců a zrušení vánočního přídavku.
Začátek vyučování
Od 1.prosince do konce ledna začínalo vyučování v ½ 9.hod se 
svolením inspektorátu, aby žactvo docházející ze Zaječin nemuse-
lo za tmy s domova. 
Vánoce
25.prosince konala se vánoční besídka s nadílkou, na níž přispěly 
různé korporace a žactvo  měšťanské školy v Hradci Králové II.
Místní školský výbor
Po besídce konala se volba doplňovací do místního školského 
výboru. Zástupci občanstva jsou p. František Nový a Josef Šafář.
Stravovací akce
Jako jindy tak i letos byla stravovací akce. Děti dostávaly svařené 
mléko, později kakao. Stravování trvalo od 3.ledna do 30.dubna a 
poděleno denně bylo 8 dětí.
Zima
Do Vánoc byly stále mlhy a jinovatka, žádný sníh. Po novém roce 
přišel sníh a s ním vánice s prudkým větrem hlavně od 20-24 ledna. 
V zimní době využívá se hodin tělesné výchovy ku sportu.

Pokračování příště, Petr Zámečník



ŽALUZIE KRČMÁŘ
� Žaluzie všech druhů, typů a provedení
� Termotěsnění do oken a dveří
� Termoizolační dvojskla
� Sítě proti hmyzu do oken a dveří
� Termorolety plastové i hliníkové
� Garážová vrata, markýzy a rimini
� Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

    www.zaluziecz.cz
    e-mail: clona@tyhan.cz

Firma: 465 612 077
Mobil: 602 412 012
Privat: 465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

TRAFIKA KUNC PETRTRAFIKA KUNC PETR
ROKYTNICEROKYTNICE v O. h. v O. h.

NABÍDKA  DVD NA MĚSÍC PROSINEC:

� MIAMI VICE
� ELITA ARMÁDY
� BOJ SE STÍNEM
� SPIDER - MAN 3
� POD MOSKVOU

� LINIE NÁSILÍ
� STÍN ZABIJÁKA
� ŠÍLENÍ (Český film)
� MONSTRUM

DÁLE NABÍZÍME VÁNOČNÍ:

� papír � tašky� sáčky� háčky� prskavky� košíčky na cukroví 
� pohledy� blahopřání� kalendáře 2008� diáře

Trafika Dana VeseláTrafika Dana Veselá

náměstí Rokytnice v O.h.
z dobíjení telefonů přes terminál 
z kurzové sázení
z sazka, sportka ON-LINE 
z denní tisk z  upomínkové předměty 
z drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:OTEVÍRACÍ DOBA:

pondělí - pátek 6 - 17 hod.

sobota 7 - 12 hod.

neděle 8 - 12 hod.

Všechny zveme

 k nákupu!

SVATEBNÍ DŮM SVATEBNÍ DŮM 
V LETOHRADĚV LETOHRADĚ

Vše pro Vaši svatbu pod jednou střechouVše pro Vaši svatbu pod jednou střechou
Po-pá 9-12 15-17.Tel.: 606 199 059, 606 452 277Po-pá 9-12 15-17.Tel.: 606 199 059, 606 452 277

100 metrů od náměstí / směr Žamberk /100 metrů od náměstí / směr Žamberk /

Přeje svým zákazníkům

příjemné prožití svátků 

vánočních a š�astný nový 

rok 2008

PRODEJNA BARVY - LAKY
ROKYTNICE V O.H.

Do nového roku 2008 radostné 
vykročení, hodně zdraví a pohody přeje 

kolektiv rehabilitace zdravotního 
střediska v Rokytnici v O.h.

Pokud budete mít zdravotní obtíže 
rádi Vám od bolesti pomůžeme.

Naše služby jsou bezplatné na doporučení všech odborných 
lékařů nebo MUDr. M.Macáka a ostatních praktických lékařů.
Další informace Vám rádi poskytneme na tel.č.: 494 377 724 

nebo přímo na rehabilitaci.



Objednávka předplatného na HORSKÝ KURÝR
Objednávám závazně předplatné měsíčníku HORSKÝ KURÝR na rok 2008.
Jednotlivá čísla zasílejte na adresu:

.........................................................................................................................

.........................................................................................................................

Cena 1 výtisku je 6,- Kč + 10,- Kč letní dvojčíslo.
Celoroční snížené předplatné 64,- Kč (jedno číslo zdarma) + poštovné
(poštovné se netýká předplatitelů z Rokytnice v O.h.!!!) lze uhradit:
    � složenkou (k dostání na poště)
    � osobně proti dokladu v redakci Horského Kurýra - Kancelář INFO-SERVICE, nám. T. G. Masaryka 4
        (jednatelství České pojišťovny a.s.), Rokytnice v O.h.
Přihlášku a úhradu složenkou zasílejte na adresu: HORSKÝ KURÝR
     nám. T. G. Masaryka 4
     517 61 Rokytnice v O.h.
         ......................................................
              podpis

�

MEZINÁRODNÍ 

TAKTICKÉ CVIČENÍ
V sobotu 17.11.2007 v 11.00 hod. se v obci Orlické Záhoří  uskutečnilo 
mezinárodní taktické česko-polské cvičení jednotek požární ochrany,které 
bylo součástí přípravy česko-polského projektu “Modernizace integrova-
ného záchranného systému Orlických a Bystřických hor v souvislosti se 
vstupem do Shengenského prostoru”. Hlavním cílem bylo ověřit koordina-
ci českých a polských složek spolu se zaměřením na přejezd státní hranice. 
Cvičení se konalo v katastru obce Orlické Záhoří na pile,za účasti jednotek 
požární ochrany z Orlického Záhoří, Olešnice v Orl. h., Rokytnice v Orl.h., 
Bystrzyce Kłodzke, Starého Waliszówa a Miedzylesie.
Více informací se dozvíte na www.orlickezahori.eu

Jana Matyášová

Co budete potřebovat?
240 g krup nebo krupek, 30 g sušených hub, 1 lžíce majoránky, 3 stroužky čes-
neku, 3 lžíce škvarkového sádla, 2 lžíce strouhanky, sůl, pepř
A jak postupovat?
Houby namočíme do studené vody, aby nabobtnaly, pak je namočíme a necháme 
na cedníku odkapat. Kroupy propláchneme a zvolna uvaříme doměkka. Pekáček 
vytřeme sádlem a vysypeme strouhankou. Kroupy smícháme s houbami, přidá-

me majoránku, utřený česnek, sádlo, podle chuti osolíme, opepříme a dáme do 
pekáčku. V předehřáté troubě zvolna pečeme cca 30 minut.
Podáváme s kyselým zelím například jako předkrm před štědrovečerní večeří.
A ještě jeden vánoční tip na konec:
Aby vám doma pečená vánočka na povrchu neztmavla, přidejte do rozšlehané-
ho vejce k potírání trochu citronové šťávy, případně přikryjte povrch vánočky 
alobalem.                               vj

Recept na vánočního kubuRecept na vánočního kubu



AEROBIC ZAPLNIL 

SPORTOVNÍ HALU

    V Rokytnici i přes mnoho sportovních aktivit bylo řadu let slyšet povzde-
chy, že tu chybí cvičení pro ženy, prostě takový klasický pořádný aerobik. 
To se podařilo změnit základní škole, která od letošního září toto cvičení 
otevřela. Počáteční obavy, že se tělocvična sotva naplní nebo po pár poku-
sech vše skončí, se rázem rozplynuly. Na první lekce se dostavila více jak 
padesátka zdejších dívek a žen a není tomu jinak ani po čtvrt roce. Podařilo 
se zajistit opravdu kvalifi kovanou cvičitelku, neboť nejenže vlastní licenci 
pro aerobik, ale svůj vztah ke sportu a cvičení nosí přímo ve jméně. Paní 
Lenka Cviková ze Žamberka každé pondělí večer předcvičuje před zapl-
něnou sportovní halou a Horskému kurýru jeden podvečer odpověděla na 
několik otázek.

z Jak jste se k aerobiku dostala a kde všude cvičíte?
Začínala jsem s dětmi dětský aerobik. Pak jsem náhodou dočasně zaskako-
vala za kolegyni. Tím jsem se dostala ke cvičení žen. Teď cvičím v Žam-
berku lehký aerobik pro začátečníky a druhým rokem také powerjógu. Ta 
se mi líbí čím dál víc.
z Čím je specifi cká?
Je to taková zrychlená jóga. Je tam hodně rehabilitačního cvičení, posi-
lování, balančních cviků. Jde o posilování takových svalů, o kterých ani 
nevíme, že je máme. Jsou to svalové skupiny, které běžně nezapojujeme, 
ani při aerobiku. Po cvičení příjemně bolí tělo. Cvičí se na pomalou hudbu 
a součástí je dlouhá relaxace. 
z Kolik kurzů  týdně vedete?
Jeden aerobik mám tady v Rokytnici, v Žamberku aerobik a powerjógu 
a cvičení s malými fotbalisty. Ti mají v rámci zimní přípravy kondiční 
aerobik pro kluky s důrazem na posilování. Fotbalové nohy dostávají dost 
zabrat, takže já se spíš zaměřuji na paže a břicho. Cvičíme takhle už třetím 
rokem a ti kluci dělají perfektní pokroky.
z Co musí člověk udělat pro to, aby mohl být cvičitelem aerobiku?
Hlavně ho to musí bavit. A co se týká získání odbornosti, tak to vyžaduje 
tři měsíce každý víkend školení, pak se dělá písemná zkouška. Potom je 
nutné si připravit sestavu a tu pak zacvičit před komisí. Zkoušku doplňují 
ještě ústní dotazy, například jak posílit určitý sval a podobně. Teprve po 
tom je možné obdržet licenci. Ta se musí po pěti letech obnovovat. Není to 
zrovna levná záležitost.
z Kde se dá licence získat, kdo dělá školení cvičitelek?
Dělá to svaz aerobiku. Ale myslím, že jenom v Praze nebo Brně.
z Jak se Vám cvičí v Rokytnici, jak na Vás působí zdejší prostředí?
Je tady super atmosféra. Když je taková spousta cvičenek jako tady, cvičí 
se jinak.
z Takže máte stále chuť do dalšího cvičení tady i v novém roce?
Určitě. Když je na ploše padesát zájemců, kteří opravdu chtějí cvičit, je 
to fajn. Když „makaj“ a pak je vidím zpocené, mám radost, že to nějaký 
účinek mělo.

Děkuji za rozhovor. Šárka Rozsívalová

Základní škola Rokytnice 
v Orlických horách 
pokračuje 
od ledna 2008 
ve cvičení aerobiku.

Cvičení je každé pondělí 
od 18.00 hod. 
ve sportovní hale. 

Informace: Š.Rozsívalová, tel. 494 595 417, 

e-mail: ekonom@zs.rokytnice.cz 

nebo osobně v hale před cvičením.

HUMORNÉ RECEPTÍNKY 

DO PŘEDVÁNOČNÍ KUCHÝŇKY - 

PRO PÁNY

JAK NEJLÉPE NA KAPRA?

   Pokud chcete, v době neustále se zvyšujících cen čehokoli, trochu ušetřit, 
máme pro vás nápad, jak mít kapra zadarmo. Kupte si udičku, přivažte na 
vlasec háček od vánoční koule a hoďte ho do vody, nejlépe tam, kde se 
vyskytují ryby. Nezapomeňte si zjistit, zda voda, u které sedíte, není něčí 
soukromá sádka (poznáte to tak, že je tam více ryb než vody), jinak se vám 
kapr stejně prodraží. Na  háček předem připevněte  návnadu, ne však ze 
základních potravin jako je máslo, mléko, sýr, housky a podobně, jinak se 
vám kapr prodraží také. Pokud se podaří kapra chytit, dejte ho doma do 
vany, napusťte studenou vodu a v případě, že se vám zdál zážitek s chytá-
ním nezapomenutelný, zachytejte si znova. Může se vystřídat celá rodina. 
Jestli jste narazili na hloupého kapra, který  se nechává chytat zas a znova, 
odpadá vám starost se zabíjením. To by nepřežil nikdo! 
   Je pěkné mít doma ve vaně zvířátko, hlavně kvůli dětem. Uvědomte si 
však, že pokud chcete být ke štědrovečerní večeři čistí, voňaví a vymydlení 
a nedělat ostudu rodině tváří v tvář Ježíškovi, musíte akvárium i s kap-
rem zrušit a nahnat rodinu do vany nejpozději 23.12. večer. Nezapomeňte 
vyměnit vodu, jinak si děti nechtěně loknou, oněmí, narostou jim ploutve a 
manželce se na jaře narodí potěr.
   Vyndejte kapra z vany, uchopte ho do utěrky (ne do ubrousku-deku-
páž si necháme na jindy) a neste ke stolu. Jestli otvírá a zavírá tlamičku, 
nepokouší se vám něco sdělit, nýbrž se dusí. Ukončete rychle jeho trápení, 
položte na vál a v kruhu rodinném za zpěvu písně: „Rybička maličká do 
nebíčka plave“ ho zabijte. Můžete ho předem nakrmit, pokud si přejete 
kapra s nádivkou. Na sentiment je pozdě, do rybníka ho zpět neházejte, 
má svůj rozum, ví, jak to na světě chodí, tradice je tradice, nemusel se dát 
chytit, tak se rozmáchněte, rodina prsty povinně za záda a BUM!!! 
Dobrou chuť.             pa

RAMPUŠÁKOVY LISTY
v prosinci 
vychází 

Turistické 
noviny 

Orlických 
hor.

K dostání na 
turistickém 
informačním 

centru



ZIMA JE URČITĚ DŮLEŽITÉ 

ROČNÍ OBDOBÍ…

   V polovině měsíce listopadu se 
nám ozvala zima. Většina lyžař-
ských areálů se otevřela veřejnosti. 
Všichni milovníci zimy si užili nád-
herného zimního víkendu. Tohle 
období je pro většinu příjemným 
časem pro zimní sporty. V Rokyt-
nici je mnoho nadšenců, a tak jsem 
oslovil pro rozhovor jednoho z nej-
větších Honzu Fajta, předsedu ski-

alpinistického oddílu Orlické hory, člena Horské služby, závodníka, který 
se v posledních letech umísťuje v českých a středoevropských pohárech na 
výborných místech.
   Jan Fajt se narodil 6.11.1951 v Rokytnici v Orlických horách a dodnes 
bydlí v Rokytnici v Orlických horách

z Přiblížila se nám zima, a tak je pro tebe určitě nejzajímavějším obdo-
bím v roce?
Zima je důležitá určitě pro nás všechny co máme zimu rádi, ale hlavně také 
pro oddíl skialpinismu Orlické hory, který má v současnosti 35 členů. Tento 
oddíl byl v sezoně 2006/2007 nejúspěšnější v Českém poháru a ve Středo-
evropském poháru. Což bylo pro nás překvapení a dokonce „Hans“ Hepnar 
junior se zúčastnil závodů mistrovství  evropy ve Francii, kde v jednotliv-
cích byl třetí a ve dvojicích se umístil pátý. Což je pro náš oddíl super 
výsledek.
z Skialpinismus, jaký je to vlastně závod?
Skialpinismus je závod nahoru dolů. Jde o to překonat výstupem převýšení 
a zase absolvovat sjezd. Některé závody mají převýšení i 3 km za celou 
trasu a trvají až 5,5 hodiny za jakýchkoli podmínek. Závody se absolvují 
buď v jednotlivcích nebo dvojicích.
z Jak probíhá tvoje příprava na závody?
Na skialpinismus jsem se na lyžích začal připravovat s prvním sněhem 
v polovině listopadu, což vloni určitě takto nebylo. Vloni jsem začal až 
v polovině prosince. První závody začínají 5.1.2008 Středoevrpoským 
pohárem v Jánských lázních, a tak věřím, že budu lépe připravený než vloni 
a potvrdím to výsledky.
z Jak je závod ve skialpinismu je hodně náročný?
Závody jsou vždy velmi náročné, ale mezi jedny z nejnáročnějších určitě 
jsou závody v Beskydech a Tatrách.
z Ty jako rokytničák  jsi jediný člen skialpinistického oddílu?
Jsem z Rokytnice jediný a jsem také nejstarší v Českém a Středoevropském 
poháru, ale výsledkově dosahuji do mladších kategorií.
z Komu by jsi chtěl poděkovat za oddíl skialpinismu?
Poděkování patří určitě všem závodníkům našeho oddílu a také sponzorům. 
Významným sponzorem našeho odddílu je fi rma Altron Praha. Samozřejmě 
je několik dalších sponzorů, kteří podporují náš oddíl.
z Na závodech určitě také reprezentuješ naše město?
Samozřejmě na každých závodech reprezentuji Orlické hory. Na dálkových 
bězích Worldloppet, v evropě závodím jako rokytničák.
z Zúčastňuješ se i jiných závodů než skialpinistických?
V sezoně 2005 jsem se zúčastnil 31. ročníku Dolomitenlaufu. Tento závod 
také jeli naši reprezentanti Michl (6) a Řezáč (8). V tomto závodě jsem 
dosáhl celkově 98. místa. Čas vítěze byl 2 hodiny a 10 minut, který dosáhl 
rakušan Hoffman. Já jsem doběhl se ztrátou 29 minut na 65 km trati, což 
je super výsledek. Tento čas mě vynesl na 10. místo na světě v mé věkové 
kategorii.
z Koho jsi potkal na startovní dráze ze známých sportovců?
Za svoji kariéru jsem startoval např. s Botvinovem, Smirnovem nebo mým 
kamarádem Vaňkem (vítěz celého Worldlooppetu seriál dálkových běhů na 
lyžích). Na závodech dálkových běhů se startuje z výkonnostních skupin. Já 
za posledních 12 let závodů jsem pravidelně v prvních 200 závodnících a to 
je velký úspěch. Je to skupina ELITE, která startuje 50 m před zbývajícím 
startovním polem.
z Jaká je atmosféra na závodech jak u nás v České republice tak 
v evropě?
Na závodech panuje kamarádská atmosféra. Samozřejmě se před závody 

vždy pozdravíme se známými, ale v cíli jsme potom jako jedna velká rodi-
na. Pokud porovnám závody v evropě a u nás, tak si myslím, že se dostává-
me na evropskou a světovou úroveň což je pro naši republiku určitě dobrá 
vizitka.
z Jakým sportům nebo aktivitám se věnuješ v celém ročním období. 
Co je pro tebe prioritou v létě a co v zimě?
V létě se zúčastňuji menších triatlonů, duatlonu. V zimě skialpinismu 
a v Říčkách pracuji u Horské služby, u které jsem členem od roku 1972. 
S Horskou službou se také účastním mezinárodních závodů hlídek. Mezi 
velké úspěchy určitě patří výsledek, který jsem s Pepou Hepnarem dosáhl 
v loňské sezoně. Ve své kategorii jsme suveréně vyhráli s velmi dobrým 
časem, který byl mezi mladší kategorií třetí v časovce.
z Co sportovní dění v Rokytnici?
Rokytnice se stává centrem aktivního odpočinku. Zlepšují se zimní i celo-
roční zařízení pro sportovce. V našem regionu se opravdu zlepšuje vybave-
nost sportovních zařízeních. Všechno to je o tom, že sport potřebuje nadšen-
ce, a ti tady v Rokytnici určitě jsou.
z Před dvěma lety jsi se účastnil rokytnických závodů na Faráku. 
Budeš se jich účastnit i letos, pokud budou příznivé podmínky?
Určitě se zúčastním 
a těším se na tako-
véto závody. Změří-
me síly s kamarády 
v několika disciplí-
nách a určitě budu 
dělat vše pro co 
nejlepší umístění. 
O tom, jak to ovšem 
dopadne, ukáže až 
závěrečné vyhodno-
cení sezony. Určitě 
zvu všechny spor-
tovce na tyto závo-
dy. Velmi dobré je, 
že tyto závody jsou 
především pro děti. 
Je to pro ně velká 
motivace naučit se 
co nejlépe lyžovat.
   Honzo děkuji ti za 
rozhovor a přeji ti 
co nejlepší výsled-
ky a co nejméně 
komplikací v letoš-
ní zimní sezoně.        
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